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-------------------------------------------------------------------------------- 

新京報訊 @武漢大学人民病院情報では、上級規律検査監督機構の調査結果により、湯志剛は廉潔規律と

生活規律に違反し、党員幹部のイメージを著しく傷つけたとして、『中国共産党規律処分条例』及び『事業

単位スタッフの処分に関する暫定規定』に基づき、検討の結果：湯志剛に党内厳重警告（影響期間は 2 年

とする）処分を与え； 膵臓外科副主任の職務はく奪、人事代理関係の終了、手順に従い湯志剛の職の剥奪、

並びに手順に従い関連専門的および技術的職位並びに研究生指導資格の取り消しを決定した。 

 

当院は、今後も厳格に規律を維持し、いかなる規律違反や法律違反の行為を『一切容認しない』。 当院

に対する関心と監督に感謝する次第である。 

 

武漢大学人民病院 

2024年 2月 5日 

 

関連報道 

「特定の異性に長期にわたり多額の金銭を支払い、わいせつな動画を保存していた…」女性が前夫の教

授を告発！ 武漢大学人民病院が回答（日刊経済新聞） 
 

12 月 8日、黄さんは実名でオンラインに動画を投稿し、元夫で、武漢大学人民医院主任医師、武漢大学

教授の湯 何某を告発したが、「彼は売春をして愛人を囲い、夜通しで博打をしており、翌日の手術を無視

したことにより医療事故を起こし、医薬品企業から医療リベートを受け取り…患者から紅包（宮本注：祝

儀として赤い包にお金を入れて差し出すもの。 『おひねり』もこの一種ですが、実際には手術や治療を手

厚くして貰おうと患者やその家族から送られるものや退院に際してお礼金として渡すものが含まれていま

す。 中国でもこれは違法です）を集めていた…。 」などといった話題が注目を集めている。 

 
<図 1>女性(右)が武漢大学の湯 XX教授を告発する動画を投稿 

 

12 月 8日、武漢大学人民病院が状況声明を発表し、12 月 8日朝、インターネット上には当院職員の湯何

某に関する情報が掲載された。 病院ではこれを高度に重視し、速やかに上司に報告するとともに、関係部

署の調査にも積極的に協力している。 

 

湯何某とビデオ出品者の黄さんは既に離婚し、財産分割を巡り双方が訴訟を起こしていると報じられて

いる。 湯何某自身は既にこの件を公安機関に報告している。 

 

当院は、医の倫理や教職員の倫理スタイルの構築を常に重視しており、それら違反に対しては「絶対容

認しないこと」を維持しており、法令に基づき対処してきた。 社会各界の我が病院に対する関心と支援、

監督に感謝する。 



 
＜写真 2＞ @武漢大学人民病院微博のスクリーンショット 

 

以前の紅星新聞報道によると、武漢大学人民医院膵臓外科の主任医師である湯何某は最近、婚姻中に不

適切な男女関係や医薬品企業からの医療リベート収受があったと実名で告発されたことが注目を集めた。

記者は、記者の黄さんが唐さんの元妻で、2人は 2023年 6月に離婚訴訟を起こしており、法院が、湯何某

が結婚期間内に他の女性と不適切な男女関係にあったと認定したということを知った。 
 

武漢大学人民病院の公式ウェブサイトの情報によると、

湯何某は膵臓外科教授、主任医師、博士指導医、華中科技

大学の博士、独ミュンヘン工業大学付属右岸病院および独

ルール大学付属製ヨセフ病院の上級客員研究員であると

のこと。 

 

12 月 8 日、黄さんは記者団に対し、2018 年末に湯何某

と出会い系サイトを通じて出会ったと語った。2019年 3月

に交際を認め、同棲が始まった。2019年 7月 8日、二人は

婚姻届を提出。2019 年 7 月 12 日、黄さんと唐さんは微信

（WeChat）を交換、離婚を申請した。 

 
＜写真 3＞▲黄さんの告訴動画のスクリーンショット 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2021年 8月 9日、黄さんは離婚訴訟を提起した。記者が入手した判決資料によると、裁判所は、黄さん

と湯何某双方が相手方に殴られたと主張した事実は、両当事者が提出した傷害写真やケース及び陳述には

激烈な矛盾があるという事実と事件、陳述に重大な矛盾があるという事実と相互に裏付けられる可能性が

あるとした。第一審裁判所はこれらを信用に足る証拠として採用したが；黄さんから提出された双方の会

話音声の記録などの証拠から、湯何某が黄さんを殴打した暴力の方が大だったと推測可能とし、更に、離

婚目的達成のために家庭内暴力にうったえたとする主観的悪意が存在していることから、湯何某の殴打行

為が DV に該当すると判断されるべきだとした。 

 

さらに法院は、黄さんと湯何某の婚姻期間中において、湯何某が、長期間にわたり特定の異性に対し、

特殊な意味も込めて多額の金銭を支払い、当該異性を上半身裸にして写真を撮らせたり、異性との間に発

生した性的関係の動画を保存・アップロードしたりしてきたが、湯何某が婚姻期間中に他人との不適切な



関係を持っており、婚姻に誠実ではなかったと判断するに足ると判断した。 

 

2022 年 10 月、裁判所は 2 人に離婚を認める判決を下し、湯何某は黄さんに損害賠償金として 5 万元の

支払い並びに夫婦の共有財産を分割した。一審判決後、湯何某が控訴。 2023年、武漢市中級人民法院がこ

れを棄却、当初の判決が支持された。 

 

黄さんの実名告訴の中で、唐さんは婚姻中の不適切な男女関係や家庭内暴力に加え、製薬企業からの医

療リベートの受け取りや勤務時間中の賭博などの問題も抱えていたと述べた。12月 8日午後、記者は関連

問題を確認するために湯何某に数度連絡したが、電話は繋がらなかった。 

 
＜写真 4＞女性はトーク履歴を暴露する動画を投稿。 ビデオのスクリーンショット 

 

黄さんは、今年 9月に武漢大学人民医院に行き関連状況を報告、10月末には武漢大学でも状況を報告し

たと述べている。武漢大学規律検査委員会のスタッフは 11 月 20 日に黄さんに報告をしている。黄さんが

記者に提供した通話録音では、武漢大学がそのレベルで本件を調査し、対応していることが示されていた。 

 

12 月 8日午後、黄さんの報告内容に対し、武漢大学宣伝部の関係者は上游新聞に対し：「本学は世論を把

握しており、本学規律検査委員会が調査・検証に介入して判断することになる」と述べた。 

 

編集責任：劉光博 

 

https://news.sina.com.cn/s/2024-02-05/doc-inafyhck0780833.shtml 

 

 

A professor in Wuhan University People's Hospital was accused by his ex-wife with 

his real name:  official report 
Sina Center news.sina.com.cn  2024-02-05 13:55 Source: Beijing News 

-------------------------------------------------------------------------------- 

According to the Beijing News @ Wuhan University People's Hospital, based on the investigation results of the 

superior disciplinary inspection and supervision agency, in view of Tang Zhigang's violation of integrity disciplines 

and life disciplines, which seriously damaged the image of party members and cadres, in accordance with the 

"Regulations on Disciplinary Punishments of the Communist Party of China" and the "Interim Regulations on 

Punishments for Staff of Public Institutions", after research, it was decided to: give Tang Zhigang a serious warning 

within the party (with an impact period of two years); revoke Tang Zhigang’s position as deputy director of pancreatic 

surgery and terminate his personnel agency relationship; and apply to revoke Tang Zhigang’s relevant professional and 

technical positions and graduate tutor qualifications in accordance with the procedures. 

 

Our hospital will continue to maintain strict discipline and have "zero tolerance" for any violations of discipline and 

law. Thanks to all sectors of society for their concern and supervision of our hospital. 

https://news.sina.com.cn/s/2024-02-05/doc-inafyhck0780833.shtml


 

Wuhan University People's Hospital 

February 5, 2024 

 

Related reports 
A woman accuses her ex-husband, a professor, of “paying a large amount of money over a long period of 

time to a specific member of the opposite sex and storing obscene videos...” Wuhan University People's 
Hospital responded (Daily Economic News) 

 

On December 8, Ms. Huang posted a real-name video online to report that her ex-husband, Tang, a chief physician 

at Wuhan University People's Hospital and a professor at Wuhan University, saying “He engaged in prostitution and 
kept a lover all year round, stayed up all night gambling, ignored the patient's surgery the next day and 
caused a medical accident, accepted medical kickbacks from pharmaceutical companies... and collected 
red envelopes from patients... ” and many other issues have attracted attention. 

 
<Picture 1> The woman (right) posted a video to accuse Professor Tang XX of Wuhan University 

 

On December 8, Wuhan University People's Hospital issued a situation statement. On the morning of December 8, 

information about Tang, an employee of our hospital, appeared on the Internet. The hospital attaches great importance 

to it, reports it to superiors as soon as possible, and actively cooperates with relevant departments in the investigation. 

 

It is reported that Tang and the video publisher Huang have divorced, and the two parties are in legal proceedings 

over the division of property. Tang himself has reported the incident to the public security organ. 

 

Our hospital has always attached great importance to the construction of medical ethics and teacher ethics, insisting 

on "zero tolerance" for violations of medical ethics and teacher ethics and handling them in accordance with laws and 

regulations. Thanks to all sectors of society for their concern, support and supervision of our hospital. 

 
＜Picture 2＞ Weibo screenshot of @Wuhan University People’s Hospital 

 

According to previous reports by Red Star News, Tang, the chief physician of the Pancreatic Surgery Department of 

Wuhan University People's Hospital, was recently reported by his real name to have improper relationships of men and 

women during his marriage period, and to accept medical kickbacks from pharmaceutical companies, which has 

attracted attention. The reporter learned that the reporter, Ms. Huang, was Tang’s ex-wife. The two had filed for divorce 

in June 2023. The court determined that Tang had indeed had an improper relationship with others during 
marriage. 

 

According to information on the official website of Wuhan University People's Hospital, Tang is a professor of 

pancreatic surgery, chief physician, doctoral supervisor, doctor of Huazhong University of Science and Technology, 

and a senior visiting scholar at Right Bank Hospital Affiliated to the Technical University of Munich in Germany and 

St. Joseph's Hospital Affiliated to Ruhr University in Germany. 

 

On December 8, Ms. Huang told reporters that at the end of 2018, she and Tang met through a dating website. In 

March 2019, the two parties confirmed their relationship and began living together. On July 8, 2019, the two registered 

their marriage. On July 12, 2019, Ms. Huang and Tang exchanged WeChat messages and filed for divorce. 

 
＜Picture 3＞▲Screenshot of Ms. Huang’s reporting video 

 

On August 9, 2021, Ms. Huang filed for divorce proceedings. Judgment materials obtained by reporters showed that 

the court ruled that the fact that both Ms. Huang and Tang claimed that the other party had beaten them could be 

mutually corroborated with the fact that the injury photos, cases and statements submitted by both parties had serious 

conflicts. The court of first instance agreed; however, based on the evidence such as the audio recording of the 

conversation between the two parties submitted by Ms. Huang, it can be inferred that the degree of violence in which 

Tang Mou beat Ms. Huang was greater, moreover, there is subjective malice to achieve the purpose of divorce through 

domestic violence, so it should be determined that Tang’s beating behavior constitutes domestic violence. 

 

In addition, the court ruled that during the marriage between Ms. Huang and Tang, Tang has been paying large 
sums of money, including special meanings, to a specific member of the opposite sex for a long time, going 
topless and letting the member of the opposite sex take photos, uploading and saving videos of sexual 
relations with other members of the opposite sex, etc., which is enough to determine that Tang had an 



improper relationship with others during marriage and was not loyal to the marriage. 

 

In October 2022, the court ruled that the two were allowed to divorce. Tang paid Ms. Huang 50,000 yuan in damages 

and divided the couple's common property. After the first instance verdict, Tang Mou filed an appeal. In 2023, the 

Wuhan Intermediate People's Court rejected the appeal and upheld the original verdict. 

 

In Ms. Huang’s real-name report, she said that in addition to having improper relationships between men and 
women and domestic violence during marriage, Tang also had problems such as accepting medical 
kickbacks from pharmaceutical cpm@anies and gambling during working hours. On the afternoon of December 

8, the reporter contacted Tang several times to verify relevant issues, but the call could not be made. 

 
＜Picture 4＞The woman posted a video exposing the chat history. Video screenshot 

 

Ms. Huang said that in September this year, she went to Wuhan University People's Hospital to report the relevant 

situation, and at the end of October, she went to Wuhan University to report the situation. The staff of the Discipline 

Inspection Commission of Wuhan University reported back to Ms. Huang on November 20. The call recording provided 

by Ms. Huang to reporters showed that Wuhan University is investigating and handling the matter at the school level. 

 

On the afternoon of December 8, regarding the content of Ms. Huang’s report, relevant staff from the Propaganda 

Department of Wuhan University responded to upstream news saying: “The school has grasped the public opinion, and 

the school's Discipline Inspection Commission has intervened in the investigation and verification and will make a 

judgment on this.” 

 

Editor in charge: Liu Guangbo 

 

 

：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 以下は中国語原文 ：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 

武大人民医院一教授被前妻实名举报，官方通报 
新浪中心 news.sina.com.cn  2024-02-05 13:55 来源： 新京报 

-------------------------------------------------------------------------------- 

新京报讯 据@武汉大学人民医院 消息，根据上级纪检监察机构调查结果，鉴于汤志刚违反廉洁纪律、违

反生活纪律，严重损害党员干部形象，依据《中国共产党纪律处分条例》和《事业单位工作人员处分暂行规

定》，经研究决定：给予汤志刚党内严重警告（影响期二年）处分；撤销汤志刚胰腺外科副主任职务，解除与

其人事代理关系；按程序报请撤销汤志刚相关专业技术职务及研究生导师资格。 

 

我院将持续正风肃纪，对任何违纪违法行为“零容忍”。感谢社会各界对我院的关心和监督。 

 

武汉大学人民医院 

2024 年 2 月 5 日 

 

相关报道 

“长期向特定异性给付大额款项，保存不雅视频……”女子举报教授前夫！武汉大学人民医院回应了（每日

经济新闻） 
 

12 月 8 日，黄女士在网上发视频实名举报自己前夫武汉大学人民医院主任医师、武汉大学教授汤某“常年

嫖娼并包养情人、通宵达旦赌博、不顾次日病人手术引发医疗事故，收受药商医疗回扣。。。。。收取病人红

包……。”等多项问题引发关注。 

 
<图１> 女子（右）发视频举报武大教授汤某某 

 

12 月 8 日，武汉大学人民医院发布情况说明，12 月 8 日上午，网络上出现我院职工汤某有关信息传播。医

院高度重视，第一时间向上级报告，并积极配合有关部门进行调查。 

 

据悉，汤某与视频发布人黄某已经离婚，双方正就财产分割问题进行法律诉讼。汤某本人已就本次发帖事

件向公安机关报警。 

 

我院始终高度重视医德医风、师德师风建设，坚持对于医德、师德失范行为“零容忍”并依法依规处理。感



谢社会各界对我院的关心支持和监督。 

 
＜图 2＞@武汉大学人民医院 微博截图 

 

据红星新闻此前报道，近日，武汉大学人民医院胰腺外科主任医师汤某被实名举报婚内存在不正当男女关

系、收受药商医疗回扣等问题引发关注。记者获悉，举报人黄女士系汤某前妻，二人已于 2023 年 6 月诉讼离

婚，法院认定汤某确在婚内与他人存在不正当男女关系。 

 

武汉大学人民医院官网信息显示，汤某系胰腺外科教授，主任医师，博士生导师，华中科技大学博士，德国

慕尼黑工业大学附属右岸医院、德国鲁尔大学附属圣约瑟夫医院高级访问学者。 

 

12 月 8 日，黄女士告诉记者，2018 年底，她与汤某通过婚恋网站相识。2019 年 3 月，双方确认恋爱关系并

开始同居。2019 年 7 月 8 日，二人登记结婚。2019 年 7 月 12 日，黄女士与汤某互发微信，提出离婚。 

 
＜图 3＞▲黄女士举报视频截图 

 

2021 年 8 月 9 日，黄女士提起离婚诉讼。记者获取的判决材料显示，法院判决认为，黄女士与汤某均主张

对方殴打过己方的事实，与双方提交的伤情照片、病例及陈述曾发生激烈矛盾冲突的事实能够相互印证，一

审法院予以采信；但结合黄女士提交的双方对话录音等证据可以推断，汤某对黄女士实施殴打的暴力程度更

大，且有通过实施家庭暴力达到离婚目的的主观恶意，故应当认定汤某的殴打行为构成了实施家庭暴力。 

 

另外，法院判决认为，在黄女士、汤某婚姻关系存续期间，汤某长期向特定异性给付包括特殊含义金额在

内的大额款项，赤裸上身让该异性拍摄照片，上传保存与其他异性发生性关系的视频等行为，足以认定汤某

在婚内与他人存在不正当男女关系，对婚姻不忠诚。 

 

2022 年 10 月，法院判决准许二人离婚，汤某向黄女士支付损害赔偿 5 万元，并分割夫妻共同财产。一审判

决后，汤某提起上诉。2023 年，武汉市中级人民法院驳回上诉，维持原判。 

 

在黄女士的实名举报中，她称汤某除了在婚内存在不正当男女关系、家暴行为外，还存在收受药商医疗回

扣、在工作时间赌博等问题。12 月 8 日下午，记者多次联系汤某核实相关问题，电话未能拨通。 

 
＜图 4＞女子发视频曝光聊记录。视频截图 

 

黄女士表示，今年 9 月，她前往武汉大学人民医院反映相关情况，10 月底，又到武汉大学反映情况。武汉

大学纪委工作人员于 11 月 20 日向黄女士回访了举报。黄女士向记者提供的通话录音显示，武汉大学的学校

这一级正在调查处理此事。 

 

12 月 8 日下午，对于黄女士的举报内容，武汉大学宣传部相关工作人员回应上游新闻称：“学校已掌握该舆

情，学校纪委已介入调查核查，将对此作出判断。” 

 

责任编辑：刘光博 

 

 
20240205E 武漢大学人民医院教授の元妻が実名報道 ： 公式報道（新浪中心） 


